
 

Ravsted Børneunivers 

REFERAT 
Emne: Møde, Fællesbestyrelsen 

 

Dato: onsdag d. 7. maj ’25 
Tid: 19.00 – 21.30 
Sted: Universet/skolen 
 
 
 
  

Deltager ved mødet: 
Michael Holm 
Karina Metcalfe 
Christopher M. H. Hansen 
Lene Johannsen 
Henrik Sams 
Christian Carstensen 
Pia Blaudzun 
Randi Carstensen 
Louise Nielsen 
Tine Svane 
Ida Lauritzen 
Nicoleta Vulpe 
 
Fraværende: 
 

Dagsorden: Tid: Referat: 

Nyt fra elevrådet 5 min Magnus er til stede til aftenens møde.  
Elevrådet har købt nye net til målene.  
Det har været diskuteret længe, og der var 
flertal for at købe det. (de har deres egen 
økonomi/pengekasse som de SELV bestemmer 
over. De tjener selv lidt ind i mellem, fx ved 
loppem. – og skolen gir’ hvert år kr. 2000 til 
deres kasse) 
 
Elevrådet får hvert år, når skoleårets slutning 
nærmer sig, en belønning for deres arbejde – 
belønningen bliver en tur til Jump a Lot i 
slutningen af juni.  
 
Ellers har elevrådet planer om en 
bordfodboldturnering, hvor man spiller mod 
hinanden på årgangsniveau.  
 
Endelig har elevrådet planer om at ”overtage” 
skolen. 
Ideen er, at elevrådet spiller/er de voksne... Det 
skal vare en lektion eller to… (ikke planlagt i 
detaljer) 
 

360 Ravsted børneunivers, v/Karina og 
Christopher (Michael = evt. små-tilføjelser) 

15 min Dagplejen:  
4 børn er der i det hele og der starter et nyt 
barn 1. juni ved Ingelise. De nye er bekendte 
med den kommende småbørnsgruppe og virker 
åbne op positive overfor det kommende skift.  
 
Ingelise har været i praktik i Hellevad 

https://ravstedboerneunivers.aula.dk/


Børneunivers, for at se hvordan det er i deres 
småbørnsgruppe.  
Det gik godt, og hun har fået nye ideer til vores 
kommende småbørnsgruppe.   
 
Dagplejen, børnehaven, de private dagplejere 
og Kindergarden mødes til en fælles dag i 
parken den 20. maj.  
 
I juni er der som vanligt en fælles dag til 
byfesten.  
Cathrine har fået penge til at ”Sherif og Gumle” 
kommer til byfesten med et arrangement til de 
små børn.  
 
Børnehaven:  
Der er travlt, men med en god rutine.  
Gode tilkaldevikarer. Der er kommet en ny ung 
mand - Jesper, som er faldet godt til. Det 
fungerer rigtig godt og de har et godt 
samarbejde.  
Lasse er i børnehaven 3 dage om ugen og 
Jesper 2 dage - og børnene elsker dem.  
 
8. maj er der Blomsternes Dag med 
bedsteforældre – 30 mand tilmeldt.  
Alle børn har bedsteforældre eller forældre 
med. Flot opbakning. 
 
Dyrskue 23. Maj, hvor 13 børn skal med.  
 
Der er overnatning for billerne aftenen inden 
Kristi Himmelfart.  
 
For de mindste børnehavebørn, bliver der i 
stedet for overnatning, holdt en fest fra 16-18 – 
uden forældre.  
 
Snart starter Karina et cykelprojekt med de 
store børn. Der vil være opgaver/aktivitet/lege i 
skolegården, hvor de lærer at orientere sig 
mens de cykler.  
 
De 8 mindste hos troldene skal til Åbæk, i 
forbindelse med et projekt, der hedder ”Børn i 
naturfaglige forundrings miljøer.”  
 
Der er (relativt) mange 2-sprogede børn i 
børnehaven p.t., så der er blevet bevilliget 
penge til sprogstøtte. Det går Karina i gang med 
torsdag næste uge. Som udgangspunkt bliver 
det en halv time, hvor Karina går fra med de 2-
sprogede børn for at træne dansk 
(sprog/kommunikation) 
 
Besøg på onsdag af politikerne fra Børne- og 
Uddannelses udvalget, som gerne vil have en 



rundvisning på skolen og i børnehaven.  
Karina viser rundt og holder et kort oplæg. 
De vil gerne høre om hvad vi er optaget af, 
stærke sider, vores udfordringer, hvad vi har 
særlig fokus på…. 
 
Den 20. Maj er der tilsynsbesøg. Mere info 
efter besøget. (en konsulent fra 
kommunen/forvaltningen kommer og ser vores 
rammer, og så kommer vi omkring vores svar 
på div. skemaer/spørgsmål som vi har sendt 
ind) 
 
Skolen:  
Alle ansatte har været på kursus i dansk som 2. 
sprog.  
Undervisning på skolen, hvor skolens ansatte 
fik redskaber til at tage sig endnu bedre af de 2 
sprogede børn.  
Det var meget givtigt og gav et andet indblik 
samt bedre forståelse. 
 
Emneuge i forrige uge. Det var en stor succes. 
En anderledes emneuge end normalt. Fokus på 
kreativitet, samarb. på tværs, tage del i sin 
skole. 
De forældre, der havde mulighed og lyst kom 
og hjalp. Det var virkelig hyggeligt og de fik 
skabt nogle gode projekter og div. udsmykning. 
Fredag blev der afholdt Rynkebyløb og 
fernisering. Der var mange fremmødte og 
Rynkeby havde sendt to ud for at fortælle om 
Rynkebyløbet. De løb også med.  
 
Inden løbeturen kom den tyske skole, hvor 
elever blev fordelt ud i klasserne – 
alderssvarende.  
De forklarede om identitet og mindretal i hver 
klasse. Det var godt klaret. (masser af billeder 
på FB) 
 
Aabenraa Kommune afholder en bogfestival 
den 14. Maj, hvor 4-5 klasse skal med sammen 
med Nina.  
Der er blevet bevilliget 946.000 kr. til en 
læseglæde pulje, som bl.a. bliver brugt på at 14 
forfattere kommer til bogfestival og holder 
oplæg, på bøger og buskørsel… 
Elever skal være med til at vælge bøger for 
puljepengene. Det at de selv er med til at vælge 
bøger skal styrke læseglæden og motivationen. 
 
Christopher har været i gang med Projekt 
Teknologiforståelse med 6. klasse på Bylderup 
Skole. Det foregår i Bylderups ”Makerspace” 
lokale. 
Deres kommende nye klassekammerater var 



med og viste dem rundt på skolen.  
Der var mange af universets ”gamle” elever der 
kom forbi og hilste på. 
 
De skal afsted på mandag igen.  
 
Skoleleder fra Bylderup skal præsentere 
valgfags-muligheder, så der er valgt/afklaring 
når skolen starter efter sommerferien.  
 
Dette er Christophers sidste bestyrelsesmøde i 
dette skoleår– han går på barsel ultimo maj. 

Trivselsmåling, elever (kort overblik over 
tallene) – rapporter tilsendt… 

15 min Michael giver et overblik over 
trivselsrapporten.  
4.-6. klasse ligger på 3,6, ligesom 
landsgennemsnittet. Skalaen går fra 1 til 5. 
Anne Marie er trivselskoordinator og sammen 
med Michael vil de dykke ned i tallene med de 
enkelte klasselærere.  
 
0-1-2. klasse = meget flotte trivselstal.  

Formandsnetværk - referat tilsendt (Louise) 10 min Louise var til formandsnetværk på Bylderup 
Skole.  
Forskellige punkter blev vendt.  
Bl.a.: 

• 2-sprogede børn/familier 
Tolk ved Forældremøder 
Aula – hvordan gør man så de får de 
nødvendige informationer? 
Stor udfordring alle steder at få dem integreret 
Forskellige tiltag – f.eks. en forening som tar’ 
sig af nytilkomne. (hjælp og støtte) 
 

• Rengøring 
Der blev snakket om stigningspris ift. rengøring 
og om folk var tilfredse med rengøringen.  
Folk er generelt ikke tilfredse… 
Forslag - at rengøringen skal foregå om dagen.  
Nogle skoler havde stadig deres egne 
rengøringsfolk, hvilket fungerer fint.  
 

• Årsberetning fra bestyrelsen.  
Nogle skoler gjorde det ikke rigtig, andre 
prøvede med PowerPoints for at komme mere 
ud til forældrene.  
Det er svært at få folk til at komme.  
I Bylderup har de en god ordning med at 
sammenlægge fernisering efter emneuge og 
årsberetning. På den måde har de fået flere 
forældre med.  
 

• Inklusion 
Man skal ikke glemme børn, der trives og gør 
det godt. Alle har de samme udfordringer vedr. 
inklusionen.  
 
 



Det næste møde bliver afholdt på Stubbæk 
Skole i september.  
 
Det kan være svært at sammenligne og bruge 
de tiltag, som de andre skoler bruger, da der er 
stor forskel på størrelsen af skoler – og fordi 
skolerne er og gør tingene meget forskelligt… 
 
 

Bestyrelses-sammensætning og VALGAFTEN 
(hvor også Støtteforeningen afh. 
Generalforsamling) Hvordan er det nu lige med 
reglerne… Pia og Michael har fulgt op – I hører 
nærmere… 

20 min Ændrings-forslag af vedtægter sendt ind til 
kommunen. Venter på det kommer på 
politikernes dagsorden...  
 
Der er spørgsmålstegn ved vores vedtægter, 
vedrørende valg efter 2 eller 4 år i bestyrelsen. 
Emnet vendes.  
 
Forvaltningen siger, at de ikke indstiller at vores 
forslag vedr. procentvise repræsentanter i 
bestyrelsen imødekommes. 
Vi ønsker at vi får vedtægter som vi selv har sat 
vores aftryk på, som giver mere mening (ift. at 
vi er et lille sted) 
 
Pia dropper den ikke – hun vil måske sende 
forslaget direkte til politikerne.  
 
Vi har fået lov til at sidde i 2 år og det er OK at 
afholde valgaften/formandsberetning i maj. Så 
indtil videre kører vi videre som de seneste år. 
Michael varsler og inviterer vedr. 
støtteforeningens generalforsamling samt 
fællesbestyrelsens valgaften - som er den 26. 
Maj. Kl. 19. 
 

Frokost-ordning, børnehaven (Karina)  5 min Som udgangspunkt skal alle børn i Aabenraa 
Kommune tilbydes forplejning. (mod betaling)  
 
Det er op til bestyrelsen.  
Max opkrævning er 568 kr./mdr. pr. barn. 
Som situationen er nu, vil det give 6.816 kr. om 
måned til mad og personale timer.  
 
Det kan ikke hænge sammen økonomisk og 
praktisk – hvis det ikke var et problem, ville 
personalet gerne have frokostordning.  
 
Frokostordningen er afvist af bestyrelsen af 
økonomiske årsager.  

Aula (reklame, div. info, mange beskeder…) 5 min. Sendes der (for) meget ud på Aula…? 
Bestyrelsen mener at vi har en OK-balance. Fra 
universets side/kontorets holder vi igen - fx 
reklamerer vi ikke for eksempelvis en 
sommercamp på Fyn.  
 
Hvis der er noget i nærområdet, sendes det 
som nu ud. Fx info fra Julemærkehjemmet i 



Kollund om rundvisning.  
 
Hvad er bestyrelsens holdning til hvad der 
sendes ud til forældre? 
Emnet vendes.  
 
Det besluttes at vi kører som hidtil – det er kun 
lokale tilbud, der bliver delt på AULA. (og evt. 
relevante ting fra Skole og Forældre)   
 

Info vedr. kommende skoleår, vedr. fagfordeling 
og voksenressourcer m.v. (Michael) – det er en 
fortsættelse fra sidst, hvor vi bl.a. var omkring 
skoledagens længde… 

  
10 min 

Lille ændring i bustider pr. august 2025, bussen 
kommer et par minutter senere om 
eftermiddagen.  
Tina skriver ud i starten af august til alle 
forældre med bus-børn.  
 
Kort og overordnet – der er de samme voksne 
på samme poster som hidtil, og samme 
ringetider.  
Christopher er tilbage fra barsel 25. august.  
Der kommer en ny medarbejder-repræsentant i 
bestyrelsen næste år i stedet for Christopher og 
det bliver Anne Marie. 
Karina fortsætter.  
 
Vi prioriterer fortsat ressourcer til 2-voksen 
ordningen, primært ved de yngste elever (0-2. 
klasse) 
 
Lejrskole - Der arbejdes på en kombineret 
lejrskoletur og madlejr på Fyn for 5-6 klasse. Vi 
mangler endelig afklaring vedr. plads. 
Lejrskole på Solbakken 10-12. september for 0-
4 klasse.  
5-6. klasse skal også, i september, på tur til Mik 
på naturskolen – med overnatning. 
 
Sommerfest og Julefest – formen og rammerne 
som vanligt, datoer ikke endeligt på plads… 
Men sommerfesten bliver igen en torsdag sidst 
i august/først i september. 
 
Flere rettigheder til lokale bestyrelser. Eks.vis 
ifm. Skoleudviklingssamtalen. Her har Michael  
kunnet vælge at invitere en fra bestyrelsen til 
at være med…. Nu kan vi kræve at få en 
repræsentant fra bestyrelsen med til denne 
samtale. (denne samtale, hvor skolechef og 
direktør er med, har været afholdt 2 gange, 1 
gang årligt. Begge gange har bestyrelsen været 
repræsenteret ved Henrik Sams) 

Eventuelt (kort div./blandet info) 10 min • Der er ansat en ny dagtilbuds chef. Hun 
kommer på besøg i universet den 10. 
juni.  

 

• Forældre ønske – om Åbent Hus a la 
som i ”gamle dage,” - Judiths tid. 



 
Det var kalenderlagte dage i løbet af 
året, hvor forældre havde mulighed for 
at komme og være med i 
undervisningen.  
 
Bestyrelsens holdning, for og i mod, 
vendes. (vil dette ”presse” nogle 
forældre unødigt… hvis, så hvor ofte… 
der er i forvejen Åbent Hus til 
juleklippedagen, og børnehaven og SFO 
har i forvejen div. Åbent Hus 
arrangementer…) 
 
Det besluttes at tage emnet med til 
valgaftenen. (følges også op på næste 
alm. bestyrelsesmøde) 

 

• Den 7. april var Nicoleta, Michael og 
Christopher til Dialogforum (alle skoler 
repræsenteret, 3 fra hver skoles 
bestyrelse – leder og en forælder- samt 
medarb.repræsentant. Det 
overordnede emne var ”trivsel.” 
 
Indlæg ved Trivselskommisionen. 
 
Forskellige spørgsmål, tanker og 
holdninger blev vendt i grupper.  
 
Hvad er trivsel i 2025?  
Trivsel er bl.a. at lære unge, at der 
sagtens kan være svære perioder i ens 
liv, og at man alligevel godt kan være i 
generel/OK trivsel. Det handler om at 
skabe robuste unge mennesker, der 
kan se en vej ud af svære perioder – og 
som forstår og navigerer i at der er 
”bump på vejen…” 
 
Den manglende robusthed er det der 
”sender” mange unge i mistrivsel.  

 

• Småbørnsruppen bliver snart så småt 
etableret (rammer, indretning, 
indhegning m.v.) 
I uge 25-26 inviteres dem der har meldt 
sig til småbørnsgruppen og evt. 
fremtidige familier/kunder inviteret til 
åbent hus. Primær-person i 
småbørnsgruppen bliver Ingelise. 
Overordnet info om den kommende 
dagligdag, tilgang og organisering i 
børnehaven og småbørnsgruppen er 
sendt til nuværende dagpleje og 
børnehaveforældre – samt til 
bestyrelsen til info… 



 
 

 

 

 
Småbørsngruppen er nu blevet synlig i 
pladshenvisningen. Altså kan forældre 
nu tilmelde – dette har drillet gennem 
nogle uger… 

   


